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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dober večer vsem skupaj, lep pozdrav. Tokratni Evropski svet 
je posvečen predvsem trem glavnim vprašanjem: zagonu novega triletnega cikla Lizbonske strategije, 
razpravi o okoljsko-energetskem oziroma energetsko-podnebnem paketu in dogovorih o reakciji na 
razmere na finančnih trgih. 
 
Evropski svet glede na današnjo razpravo, ki je bila intenzivna in zelo bogata, soglaša, da Lizbonska 
strategija deluje. Tudi zavoljo Lizbonske strategije ima Evropska unija danes solidne gospodarske 
temelje, javno-finančni primanjkljaj je bil - glede na leto 2005, ko smo zagnali prvi cikel - prepolovljen, 
gospodarska rast v lanskem letu skoraj 3% in v zadnjih dveh letih je bilo ustvarjenih 6 in pol milijona 
novih delovnih mest. 
 
Seveda pa to ni razlog za počitek. Pred nami so novi izzivi, vezani predvsem na vprašanja podnebnih 
sprememb, energetske varnosti in finančne stabilnosti.  
 
Zato je eden od namenov drugega cikla Lizbonske strategije izboljšati implementacijo in poglobiti 
strukturne reforme in sicer na vseh štirih prednostnih področjih Lizbonske strategije. In sicer, pri boljši 
skrbi za ljudi. V zvezi s tem je Lizbonska strategija močno okrepljena s socialno dimenzijo. Veliko 
pozornosti je namenjeno izobraževanju mladih - tako mladim, ki zgodaj zapustijo šole, izobraževanju 
odraslih in vprašanjema večje vključenosti in kohezije.  
 
Drugič; bolje skrbeti za okolje - polni gospodarski potencial reform v skladu z Lizbonsko strategijo, pa 
tudi socialnih reform lahko dosežemo le v sinergiji s trajnostnim in zdravim okoljem. V zvezi s tem ni 
odveč poudarek, da moramo biti tudi vlade držav članic tukaj za zgled, kajti samo zgledi spodbujajo k 
podobnemu ravnanju tudi državljanke in državljane.  
 
Tretjič; narediti Evropsko unijo še bolj podjetno. Skupni trg je dolgoročno najboljši način za 
zagotavljanje globalne konkurenčnosti. Še posebej velik in ne dovolj izkoriščen potencial predstavljajo 
mala in srednja podjetja. Tem bomo tudi vnaprej omogočali lažji dostop do raziskovalne infrastrukture, 
do finančnih virov in skrajševali rdeče tepihe. 
 
Četrtič; narediti Evropsko unijo še bolj inovativno. Znanje in ustvarjalnost Evropejcev sta temelj vsega 
ostalega. Potrebno je omogočiti prost pretok znanja, zato uvajamo t.i. peto svoboščino. Odločeni smo, 
da se širokopasovna povezava pripelje v vse šole v Evropski uniji do leta 2010 in uresničiti je treba 
ključne projekte kot so Evropski inštitut za tehnologijo, Galileo ter še nekateri drugi. 
 
Najdaljša in najbolj poglobljena razprava je zadevala vprašanje energetike in podnebja. Evropska unija 
mora glede na cilje, ki si jih je zadala pred enim letom, sprejeti potrebne odločitve za to, da se ti cilji 
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uresničijo. Na ta način bo še naprej imela vodilno vlogo tudi, ko gre za reševanje boja z negativnimi 
posledicami klimatskih sprememb v globalnem okolju. Predlog Evropske komisije v zvezi s tem je 
ambiciozen, zelo dober. Verjamem, da ga bomo jutri - v tistem delu, ki je pripravljen - v zaključkih 
podprli. Potrebujemo jasna načela za porazdelitev bremen - osnovni pogoji so preglednost, 
gospodarska uspešnost in tudi stroškovna učinkovitost - ambiciozno časovnico, kar pomeni potrditev 
najkasneje do konca leta 2008; v smislu doseganja dogovora med državami članicami in kasneje 
uskladitev stališč z Evropskim parlamentom do konca tega mandata, kar pomeni zgodaj v prihodnjem 
letu oziroma najkasneje v prvih mesecih leta 2009. 
 
Potrebujemo tudi tehnološki preboj, pravzaprav lahko rečemo, da začenjamo tretjo industrijsko 
revolucijo. Tukaj je pomembna usklajenost z globalnimi partnerji za obdobje po letu 2012. S cilji, ki si jih 
je Evropska unija zadala pred enim letom smo dosegli pomemben premik v razmišljanju ostalih ključnih 
globalnih partnerjev – od ZDA do Kitajske, s katerimi je potrebno doseči globalni dogovor za obdobje po 
letu 2012. Zelo pomemben razlog, zaradi katerega je potrebno doseči končni dogovor in sprejem 
okoljsko-energetskega paketa v tem mandatu Evropskega parlamenta, je seveda tudi argument, ki ga 
na ta način dobiva v roke Evropska unija za priprave na srečanje decembra leta 2009 v Koebenhavnu, 
ko se bo začelo odločati o možnostih dogovora za »post-kyotsko« obdobje. 
 
Evropski svet se je seznanil tudi s poročilom visokega predstavnika, gospoda Solane in Evropske 
komisije o varnostnih vidikih podnebnih sprememb. Dokument, ki je bil izdelan v sodelovanju visokega 
predstavnika in Evropske komisije, je doživel visoko podporo. Gre za pravilno naslavljanje varnostnega 
vidika podnebnih sprememb. Na tej osnovi bo v prihodnjih mesecih stekla tudi implementacija nekaterih 
predlogov. 
 
Na večerji je bila glavna pozornost posvečena zunanji razsežnosti energetske varnosti - seveda s 
ključnim vprašanjem v ospredju - in sicer: zanesljiva oskrba z energijo. Bilo je veliko predlogov, 
zanimivih osvetlitev nekaterih aspektov tega problema. Evropska komisija bo še letos predstavila 
strateški pregled energetske politike. Tudi na podlagi današnje razprave smo nekoliko bližje pri iskanju 
rešitev na nekatera vprašanja, ki so ključna za energetsko varnost Evropske unije. 
 
S strani predsednika Sarkozya in nemške kanclerke Merklove smo bili informirani o skupnem predlogu, 
ki se imenuje »Unija za Sredozemlje«. Predstavljen je bil v obliki nadgradnje Barcelonskega procesa s 
tem, da so vanj vpete vse države članice in ostale sredozemske države izven Evropske unije. Iniciativa 
je bila podprta in v zvezi z njo bo steklo delo v ustreznih delovnih telesih Sveta za njeno nadgradnjo. O 
konkretni odločitvi bo Svet verjetno določal jutri, vendar zaenkrat v tej, lahko bi rekli, načelni obliki. 
 
Toliko z moje strani. Če še enkrat poudarim, ključna razprava je potekala o okoljsko-energetskem 
paketu v širšem okviru zagona druge faze Lizbonske strategije. V tej razpravi je prišla do izraza močna 
poudarjenost potrebe po sinergiji, ko iščemo odgovore na te ključne izzive. Hvala lepa. 
 


